
  (نكات تدبري از سوره مباركه حجرات). . . . . . . . . . . . لحظه اي درنگ

 مؤمنان بايد به هوش باشند: �

تر و ويژه تر براي مان از رسول خدا(ص) نه عقب بيفتيم نه جلو بزنيم!!!! و گويا اين جلو زدن از رسول، خاصمراقب باشيم در زندگي

تر از آش ي داغهستند و مؤمنان بايد به هوش باشند تا به قول معروف كاسهمؤمنين ، )1(مؤمنين است چرا كه مخاطب خاص اين آيه 

  هايشان خود را دلسوزتر،مهربانتر، عاقلتر و بهتر از رسول خدا ندانند. نشوند و در منش، رفتار، گفتار و عبادت

وزها در جامعه مان، در مجالس شادي و عزايمان باب بينيم كه خيلي از آداب و رسومي كه اين رمي اگر كلاه خودمان را قاضي كنيم،

بايد به  ين!مؤمناي شده و برچسب عرف به آن چسبانده اند، مصداق بارز جلو زدن و سبقت گرفتن از دين و سنت رسول خداست. پس،

  هوش باشيد.....

 بي ادب محروم ماند از لطف رب: �

 هم يكي از آن كارهايي است كه خداوند بي ادبيطلبد.گويا زيادي مي گاهي برخي كارها، تاوان سنگيني دارد و جبران آن هزينه

ي اعمال........مجازاتي كه يعني تباهي و نابودي همه حبط عمل ......، مجازات گران و سنگيني در نظر گرفته است: 2در آيه  براي آن

بدانيم بي ادبي در مقابل كفر به خداوند متعال قرار  شبيه به مجازات كفر به خداوند است، و اين يعني هشدار و زنگ خطر براي ما كه

  گرفته است.

 عيب كسان منگر و احسان خويش، ديده فروبر به گريبان خويش: �

روم،اما اي دل غافل كه از ديدگاه امامم، حضرت علي(ع)، بهترين مردم كسي عيب و زشتي خود را نديده به سراغ عيوب ديگران مي

عيوب خود را فراموش كرده و مدام ديگران را هاي مردم باز دارد؛ در حاليكه من، پرداختن به عيبعيب خودش او را از است كه 

  ...پناه بر خدا از اين همه غفلت و ناداني...كنممؤاخذه مي

 مواظب خبرهاي فاسق باشيم.... �

 كدام منبع و با چه هدفي، نقل شده است.شنويم، خبرهايي كه گاهي معلوم نيست از روزانه هزاران هزار خبر از دور و اطرافمان مي

بودنش مطمئن شويم و بعد خواهد كه الكي و بي حساب حرف نزنيم و بعد از شنيدن هر خبر، از خير يا شر ، از ما مي6خداوند در آيه 

دروغگويي تو كافي حضرت علي(ع) مي فرمايند، هر چه را شنيدي براي مردم بازگو مكن، كه همين براي مولايمان، .آن را منتشر كنيم

نشويم و به پخش و نشر فساد و زشتي در جامعه مان كمك  از فاسقان و دروغگويان جامعه مانكه است ؛پس بايد خيلي مراقب باشيم،

  ننمائيم.

 رسول خدا بين ماست ..... �

هايمان به  ، وضع زندگيخبر داردحال ما ي خداوند متعال ايمان بياويم و باور كنيم كه رسول خدا بين ما هست و از اگر به اين گفته

شود.....اگر بدانيم كه پيامبر مهربان و اهل بيت بزرگوارشان در خانه و مجالس ما حضور دارند، قطعا طور ديگري حرف كلي متحول مي

  هست....حواسشان به ما ،كنيم. حواسمان  باشد ك رسولان خداوند نمائيم و اصلا جور ديگري زندگي ميزنيم، رفتار ميمي


